
Protokół nr 44/22 

z posiedzenia Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Rekreacji 

z dnia 20 czerwca 2022 roku 

(posiedzenie wyjazdowe) 

Komisja obradowała w składzie: 

1. Zofia Krzemińska - Przewodnicząca Komisji, 
2. Andrzej Chatłas, 
3. Jarosław Tadyeh, 
4. Danuta Zalewska, 
5. Katarzyna Kolasa, 
6. Ireneusz Balcer 

Pozostali zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1). 

Posiedzenie miało charakter wyjazdowy i odbyło się w Domu Dla Dzieci nr 1 w 
Więcborku. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie o godzinie 10.00. 

Na początek powitała członków Komisji, a także gospodarzy: Dyrektor CADDD 

Beatę Lidę, a także koordynatora i wychowawcę Ewę Tyburę. 

Następnie zaprezentowała porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Zapoznanie się z działalnością Domów Dla Dzieci w Więcborku. 

2. Informacja o przebiegu rekrutacji uczniów do szkół powiatowych. 

3. Opiniowanie projektów uchwał na sesję. 

4. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Ad.l. 
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Na początku tego punktu porządku obrad Ewa Tybura, wychowawca i koordynator 

Domu Dla Dzieci nr 1 przedstawiła ogólną charakterystykę funkcjonowania Domu. 

Stwierdziła, że funkcjonowanie dzieci w dwóch cztemastoosobowych placówkach 

znacznie poprawiło ich życie. Obecnie wychowankowie placówkę traktują jak 

zwyczajny dom. Wszystko to przełożyło się na lepsze postrzeganie wychowanków, na 

przykład w ich środowisku szkolnym. Poza tym dzieci mają lepsze warunki do nauki, 

pokoje są dwuosobowe, co znacznie wpływa na komfort życia. Ewa Tybura 

przedstawiła również problemy, z którymi dyrekcja i pracownicy mierzą się na co 

dzień. Oczywiście największym z nich są niewystarczające środki finansowe na 

bieżącą działalność. W związku z powyższym od lat CADDD współpracuje m.in. z 

Bankiem Żywności w Chojnicach. Poza tym placówka ma też wielu sponsorów, 

którzy pomagają w różnoraki sposób. Zdarza się, że osoby prywatne zapraszają dzieci 

na wakacje, czy ferie zimowe. Sklep Netto z Sępólna przez cały rok dostarcza 

placówkom owoce i warzywa. 

Istotną zmianą jaka nastąpiła w Domach Dla Dzieci to własnoręcznie 

przygotowywanie posiłków, głównie przez wychowawców. Tego typu działalność 

sprawia, że można w pełni wykorzystać pozyskiwane produkty żywnościowe. 

Dyrektor Beata Lida odniosła się również do tematu związanego ze świadczeniem 

500+. Z założenia pieniądze te odkładane są na indywidualnym koncie każdego 

dziecka i mają stanowić formę zabezpieczenia finansowego po opuszczeniu placówki. 

Okazuje się jednak, że nie zawsze wychowankowie potrafią swoimi pieniędzmi 

mądrze zarządzać. Zdarzały się przypadki, że po opuszczeniu Domu środki te były 

wydawane w ciągu miesiąca. W związku z powyższym obecnie część pieniędzy 

przeznaczana jest na przykład na finansowanie dodatkowych zajęć dzieci. W tym 

roku po raz pierwszy z tych środków sfinansowane zostaną kolonie letnie. 

Wicestarosta Andrzej Marach odniósł się do tematu związanego z Bankiem 

Żywności. Zaproponował wyjazd do Chojnic w celu wynegocjowania lepszych 

warunków. Beata Lida dodała, że jeśli chodzi o Bank Żywności to największy 

problem polega na tym, że produkty żywnościowe tam pozyskiwane mają bardzo 

krótki termin ważności. 

Przewodnicząca Komisji Zofia Krzemińska zapytała, czy sponsorzy pomagają 

również placówce w Małej Cerkwicy. 
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Ewa Tybura odpowiedziała, że każdy Dom Dla Dzieci ma swojego koordynatora, 

który m.in. takimi sprawami się zajmuje. Dostępny jest specjalny portal internetowy, 

gdzie domy dziecka mogą umieszczać informacje na temat swoich aktualnych potrzeb. 

W tym roku można zauważyć, że wojna na Ukrainie tą pomoc trochę ograniczyła. 

Obecnie różnego rodzaju instytucje wspomagają głównie uchodźców z Ukrainy. Jeśli 

chodzi o same darowizny to są one bardzo różne. Czasami są to słodycze, innym 

razem odzież. Był taki rok, że sponsor przez cały rok dostarczał placówce artykuły 

drogeryjne. 

Przewodnicząca Zofia Krzemińska zwróciła uwagę na dużą różnicę w komforcie 

życia między dziećmi z placówki w Więcborku a tymi z Małej Cerkwicy. Jak 

stwierdziła Radna, w M. Cerkwicy dzieci czują atmosferę placówki a nie domu. Poza 

tym dla wychowanków w Małej Cerkwicy problemem jest również usytuowanie 

Domu. Na każde dodatkowe zajęcia dzieci muszą być specjalnie zawożone. 

Ewa Tybura odpowiedziała, że zauważyła, że dzieci z Więcborka szybciej się 

usamodzielniają. Same chodzą do szkoły czy do lekarza. Po lekcjach mogą spotykać 

się z równieśnikami spoza placówki. Dyrektor Beata Lida dodała, że jej marzeniem 

jest, aby w Więcborku powstały jeszcze dwa domy w których mogłyby zamieszkać 

dzieci i młodzież z Małej Cerkwicy. 

Starosta Jarosław Tadych na koniec dyskusji dodał, że kiedy powstały dwa domy w 

Więcborku, to automatycznie wzrosły koszty utrzymania placówki. Szczególnie jeśli 

chodzi o koszty pracownicze. 

Ad.2. 

W tym punkcie Jarosław Tadych przedstawił informację przygotowaną przez 

Wydział Edukacji, (...), dotyczącą wstępnego naboru do szkół średnich działających 

na terenie powiatu sępoleńskiego. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad.3. 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć 

jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli prowadzących kształcenie w 
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formie zaocznej i w kształceniu na odległość, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymioaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, z 

wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach psychologiczno-pedagogicznych. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Katarzyna Kolasa stwierdziła, że jeśli chodzi o nowe 

przepisy, to zawierają one zbyt wiele niewiadomych. Do ustawy nie ma jeszcze 

przepisów wykonawczych. W związku z powyższym Radna zaproponowała aby Rada 

Powiatu wstrzymała się z uchwalaniem tych przepisów. 

Jarosław Tadych dodał, że do projektu uchwały potrzebna są opinie związków 

zawodowych, których jeszcze nie ma. W związku z wątpliwościami członków Komisji 

Starosta wykonał telefon do Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) Lidii Sokulskiej-

Dyrektor poinformowała, że cały czas Wydział czeka na opinię jednego ze związków 

zawodowych. Poza tym potwierdziła, że nie ma jeszcze przepisów wykonawczych do 

ustawy z dnia 12 maja 2022 r. Natomiast radca prawny Grzegorz Szlezer wyraził 

opinię, że projekt uchwały może trafić pod obrady Rady Powiatu w sierpniu. 

W związku z tymi informacjami członkowie Komisji Edukacji, (...) zadecydowali o 

przeniesieniu głosowania nad projektem uchwały na sierpniowe posiedzenie Komisji. 

Po zrealizowaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Zofia 

Krzemińska zakończyła posiedzenie Komisji o godzinie 12.00. 

Protokołowała: 

Tłok. 
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